
Protokół 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 15 czerwca 2009 

 

 

Komisja rozpoczęła obrady o godz. 9.15. Tematem posiedzenia Komisji była „Ocena 

realizacji planów odnowy miejscowości.”. Obradom przewodniczyła Przewodnicząca 

Komisji p. Halina Michalak - Szczepaniak. W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie 

Komisji oraz Wójt Bogdan Kemnitz. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Wójta o przedstawienie stanu realizacji planów 

odnowy miejscowości. 

Wójt omówił realizację poszczególnych zadań: 

BYLIN 

• Uzupełnione zostało oświetlenie fragmentu wsi w kierunku drogi wojewódzkiej nr 434 

mające na celu wzrost bezpieczeństwa ruchu drogowego i pieszego 

• Zrealizowano budowę chodnika, którego budowa miała poprawić bezpieczeństwo 

ruchu drogowego i pieszego  oraz polepszyć warunki życia mieszkańców 

KLESZCZEWO 

• Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę placu 

zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• W trakcie realizacji jest zadanie budowy boiska ORLIK 2012 

• Złożono wniosek na przebudowę Ośrodka Kultury. Ponieważ wniosek został 

odrzucony, po poprawkach wniosek złożono ponownie 

• Gmina złożyła wniosek do WRPO 2007-2013 na renowacje parku w Kleszczewie; 

wniosek znajduje się na etapie oceny 

• Wybudowano chodnik na ul. Lipowej 

• Utwardzona została ul. Topolowa 

KOMORNIKI 

•  Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę 

placu zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Przejęta została sieć wodociągowa  od Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w 

Komornikach (podpisana umowa), nastąpi poprawa jakości wody pitnej dla 

mieszkańców oraz zwiększą się jej zasoby 

KREROWO 

•  Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę 

placu zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

 



• Wniosek na budowę sieci kanalizacyjnej jest w trakcie przygotowania 

KRZYŻÓWNIKI 

•  Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę 

placu zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Wniosek na budowę sieci kanalizacyjnej w trakcie przygotowania 

MARKOWICE 

•  Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę 

placu zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Planowany jest na 2009 rok remont świetlicy wiejskiej  

• Wniosek na budowę sieci sanitarnej jest w trakcie przygotowania 

• Została złożona dokumentacja na budowę zatoki autobusowej, która ma poprawić 

bezpieczeństwo ruchu kołowego i pieszego 

NAGRADOWICE 

• Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę placu 

zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Została posiana trawa w miejscu przeznaczonym na boisko sportowe 

• Zagospodarowanie terenu przy Ośrodku Zdrowia  - projekt oczekuje na pozwolenie na 

budowę 

POKLATKI 

• Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę placu 

zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Naprawiony został dach  świetlicy wiejskiej 

• Wniosek na budowę sieci kanalizacyjnej jest w opracowaniu 

ŚRÓDKA 

• Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę placu 

zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Remont strażnicy OSP – pomieszczenia zostały pomalowane, wymieniono instalacje 

gazową w salce 

TULCE 

• Wniosek na budowę placu zabaw nie został złożony ze względu na kryterium 

regionalne miejscowości ( ponad 2 000 mieszkańców) 

• Wykonano ulice osiedlowe Kalinowa, Jałowcowa, Mahoniowa, Liliowa, Jaśminowa , 

Orzechowa, Poznańska, Daliowa, Klonowa 

• Budowa boiska Orlik 2012 – w trakcie realizacji 

• Poinformowano parafię katolicką w Tulcach o możliwości złożenia wniosku na 

remont muru okalającego Kościół. Parafia złożyła wniosek na jego renowację  

 



• Złożono do WRPO wniosek na budowę sieci kanalizacyjnej od ulicy Średzkiej do 

Sportowej, jednakże ze względu na uzyskaną małą liczbę punktów wniosek został 

odrzucony 

• Zostanie rozbudowany plac zabaw w przedszkolu 

• Został wydzielony teren oraz aktualizowane jest studium koncepcyjne na budowę 

zbiornika retencyjnego  

ZIMIN 

• Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę placu 

zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Stowarzyszenie z Zimina złożyło wniosek na budowę kompleksu sportowego. Ze 

względu na zmiany w Zarządzie nie udało się w czasie uzupełnić wniosku. Wniosek 

został nierozpatrzony i w odpowiednim terminie zostanie złożony.  

GOWARZEWO 

• Złożony został wniosek z PROW 2007-2013 „Odnowa i rozwój wsi” na budowę placu 

zabaw; wniosek jest na etapie oceny 

• Złożono wniosek na zagospodarowanie centrum wraz z remontem świetlicy wiejskiej 

 

Radna Sznajder zapytał o zaawansowanie prac związanych z budową boisk ORLIK. 

Wójt odpowiedział, że w Tulcach pracę powinny się rozpocząć w lipcu br., natomiast w 

Kleszczewie zostaną otwarte oferty z przetargu 19 czerwca br.. 

Radna Kotecka uważa, że przedszkolny plac zabaw w Tulcach  nie powinien być dostępny 

tylko dla przedszkolaków.  

Przewodnicząca Komisji i radna Sznajder uważają, że udostępnianie placu dzieciom z 

zewnątrz spowoduje jego dewastację. 

Radna Kotecka zaproponowała aby wybudować plac zabaw ogólnodostępny przy budowie 

boiska ORLIK. 

Radna Michalak-Szczepaniak zapytała, kto jest odpowiedzialny za składanie wniosków w 

Urzędzie Gminy. 

Wójt odpowiedział, że formalnościami zajmuje się pani Katarzyna Sznajder, natomiast od 

strony technicznej odpowiedzialny jest wydział budowlany. 

Radny Urbaniak zapytał czy gmina posiada tereny pod budowę placów zabaw. 

Wójt potwierdził. Dodał, że problem istnieje w Śródce ponieważ właściciel nie wyraził zgody 

na przekazanie terenu. 

Przewodnicząca Komisji zapytała w jaki sposób pozyskiwane są informację na temat 

konkursów o  dotacje  unijne. 

Wójt powiedział, że urząd otrzymuje informacje z PROW’u oraz WRPO. Pani Katarzyna 

Sznajder na bieżąco kontroluje strony internetowe na których ogłaszane są konkursy. 

 



Radna Sznajder zapytała kto będzie administratorem boisk ORLIK. 

Wójt powiedział, że GOKiS. 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy budowa boisk ORLIK obejmuje tylko boisko sportowe. 

Wójt powiedział,  że oprócz boiska będzie szatnia oraz zaplecze techniczne. 

Radna Sznajder zwróciła uwagę na problem braku parkingu.  

Wójt potwierdził i powiedziała, że należy rozważyć budowę parkingów. 

Radna Sznajder zapytał o wyniki przetargu na działki w Tulcach. 

Wójt odpowiedział, że nie było chętnych. Należy rozważyć zmianę postępowania, aby istniała 

możliwość obniżania ceny. 

Radna Sznajder wnioskowała o budowę ulicy Krokusowej w Tulcach. Motywowała to coraz 

większym nasileniem ruchu.  

Przewodnicząca Komisji wnioskowała o wybudowanie chodnika na ulicy Siekiereckiej  w 

Gowarzewie. Motywowała to również bardzo dużym nasileniem ruchu zagrażającym 

bezpieczeństwu dzieci i pieszych. 

Radny Urbaniak zapytał w jakim stopniu zrealizowany jest plan odnowy miejscowości. 

Wójt odpowiedział, że w niewielkim ponieważ cały czas gmina korzysta z własnych środków. 

Radna Sznajder powiedziała, że wyrażenie zgody na postawienie Farmy Wiatraków znacznie 

poprawi sytuację finansową gminy. Stanie się to też atrakcją turystyczną  Uważa, że nie ma 

argumentów na nie wyrażenie zgody na postawienie wiatraków. Przewodnicząca Komisji 

stwierdziła, że Urząd Gminy powinien dokładnie zorientować się jak podjęcie decyzji na tak 

poprawi sytuację gminy. 

Radna Kotecka uważa, że przed podjęciem decyzji należy pojechać do gminy, na terenie 

której farma funkcjonuje. 

Wójt potwierdził, że prowadzone są rozmowy na temat wyjazdu radnych do gminy gdzie 

podobna farma już stoi. 

Radni nie mieli zastrzeżeń do realizacji planu odnowy miejscowości. Zaangażowanie gminy 

jest zadawalające na miarę możliwości. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godz. 12:05. 

 

Przewodnicząca Komisji Halina Michalak – Szczepaniak .………………… 

Z-ca Przewodniczącego Elżbieta Sznajder    .………………… 

Członkowie:  Krystyna Kotecka     .………………… 

Tadeusz Lammel     .………………… 

Sławomir Urbaniak   .………………… 

 

 

 

 


